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„Prowadzenie biznesu bez reklamy jest jak puszczanie oka do dziewczyny po ciemku.  
 Nikt, poza nami nie wie, co robimy” — Stuart Henderson

WSPOMOżEMY TWÓj BIZNES! ZADZWOŃ: 691 895 296 LUB NAPISZ: KONTAKT@NASZGLOSPOZNANSKI.PL

Fo
t.

 p
iM

 

Chcesz być dobrze poinformowany » wejdź na: www.naszglospoznanski.pl
Każdego dnia relacjonujemy najważniejsze wydarzenia z Poznania i okolicznych gmin. Wygrywaj bilety i nagrody w konkursach!

Wkrótce w rejonie węzła Grunwaldzka wykonane zostaną kolejne prace związane z poprawą działania 
sygnalizacji świetlnej. Str. 3

Optymalizacja 
sygnalizacji świetlnej

Centrum Demokracji i Integracji 
Obywatelskiej otwarte. STR. 9
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Coraz bliżej otwarcia zmodernizo-
wanych torowisk w centrum pozna-
nia. prace remontowe są na finiszu. 
Jednak zanim tramwaje znów poja-
dą z ulicy Święty Marcin przez aleje 
Marcinkowskiego oraz ulicami 27 
Grudnia i Gwarną, konieczne jest 
przyłączenie i przetestowanie sieci 
trakcyjnej

prace zaplanowane w pierwszym 
etapie wykonano 2 i 3 grudnia. od 
4 grudnia rozpocząć się mają prace 
przyłączeniowe konieczne do prze-
prowadzenia w drugim etapie, które 
spowodują brak możliwości kurso-
wania tramwajów przez centrum od 
mostu teatralnego do placu rataj-
skiego (przez ulice Fredry i Mielżyń-
skiego). Nie będzie także przejazdu 
ulicą Św. Marcin, alejami Marcin-
kowskiego, podgórną i strzelecką. 
od strony warty tramwaje będą do-
jeżdżać do przystanków: wrocław-
ska i plac ratajskiego. Umożliwi 
to dodatkowa linia nr 96, która po-
łączy te dwa miejsca, jeżdżąc przez 
rondo Śródka.

obsługa komunikacyjna centrum 
od strony Śródki zostanie dodat-
kowo wzmocniona liniami auto-
busowymi nr 160 i 163, które będą 
miały wydłużoną trasę. aby ułatwić 
przejazd na ulicy solnej (na wyso-
kości posesji nr 1) w kierunku ronda 
Śródka zostanie uruchomiony przy-
stanek tymczasowy dla linii autobu-
sowych 160 i 163. Z dodatkowego 
przystanku będą także korzystać 
autobusy linii nocnych nr 213, 214, 
223 i 224.

obsługa komunikacyjna centrum 
od strony ronda rataje zostanie 
wzmocniona liniami autobusowymi 

nr 167 i 911, które pojadą tam przez 
Garbary i most Królowej Jadwigi.

Linie nr 1, 2, 3, 5, 6, 10, 11, 12, 14, 
15, 18 - bez zmian

Linia nr 7 - skrócenie trasy do pętli 
Zawady, do pętli połabska skiero-
wana zostanie linia nr 17   (tłustym 
drukiem zaznaczono zmieniony 
przebieg)
oGroDy - przybyszewskiego - 
reymonta - Hetmańska - Zamenho-
fa - Jana pawła ii   - rondo Śródka 
- ZAWADY

Linia nr 8  - zmiana trasy, wzmoc-
nienie obsługi centrum od strony ul. 
Królowej Jadwigi (tłustym drukiem 
zaznaczono zmieniony przebieg)
GÓrCZyN pKM - Głogowska - 
Most Dworcowy - Matyi - Królowej 
Jadwigi - Krzywoustego - Rondo 
Rataje - Jana Pawła II  - rondo 
Śródka - warszawska - Miłosto-
wo

Linia nr 9 - zawieszona

Linia nr 13 - zmiana trasy (tłustym 
drukiem zaznaczono zmieniony 
przebieg)
starołĘKa pKM - starołęcka - 
Zamenhofa - rondo rataje - Krzy-
woustego - Królowej Jadwigi - 
Górna Wilda - 28 Czerwca 1956 
roku - DĘBIEC PKM

Linia nr 16 - zmiana trasy (tłustym 
drukiem zaznaczono zmieniony 
przebieg)
os. soBiesKieGo - pst - ro-
osevelta - Św. Marcin -  Towarowa 

- POZNAŃ GŁÓWNY
powrót:  POZNAŃ GŁÓWNY - 
Most Dworcowy - roosevelta - pst 
- os. soBiesKieGo

Linia nr 17 - zmiana trasy (tłustym 
drukiem zaznaczono zmieniony 
przebieg)
oGroDy - Dąbrowskiego -  Ro-
osevelta - Pułaskiego - Winogrady 
- Murawa - Al. Solidarności - PO-
ŁABSKA

Linia nr 24  (świąteczna) - zmiana 
trasy (tłustym drukiem zaznaczono 
zmieniony przebieg). Linia zapewni 
dojazd do centrum od strony skrzy-
żowania ulic Św. Marcin i towarowa 
oraz dodatkowo umożliwi dotarcie 
na rynek Jeżycki

GÓrCZyN pKM - Głogowska 
- most Dworcowy -  Towarowa - 
Święty Marcin - rondo Kaponiera 
- Roosevelta - Dąbrowskiego - RY-

NEK JEŻYCKI - Kraszewskiego - 
Zwierzyniecka - rondo Kaponiera 
- Święty Marcin - Towarowa - most 
Dworcowy - Głogowska - GÓr-
CZyN pKM

Linia nr 96  - dodatkowa linia za-
pewniająca obsługę centrum po-
między placem wielkopolskim, 
węzłem Kórnicka, rondem Śródka 
i placem ratajskiego

PLAC RATAJSKIEGO - 23 Lute-
go - Małe Garbary - Estkowskiego 
- Jana Pawła II - Kórnicka - Most 
Św. Rocha - Mostowa - Lewan-
dowskiej - WROCŁAWSKA

Linia nr 99 - zmiana trasy (tłustym 
drukiem zaznaczono zmieniony 
przebieg)
piĄtKowsKa - wołyńska - Mało-
polska - al. wielkopolska - pułaskie-
go - roosevelta - most Dworcowy - 
POZNAŃ GŁÓWNY

powrót: POZNAŃ GŁÓWNY - To-
warowa - Św. Marcin - roosevelta 
- pułaskiego - wielkopolska - Mało-
polska - wołyńska - piĄtKowsKa

Linia nr 160  - wydłużenie trasy do 
ronda Śródka (tłustym drukiem za-
znaczono zmieniony przebieg)
stary strZesZyN -... - Małe 
Garbary - Estkowskiego - RONDO 
ŚRÓDKA

Linia nr 163 - wydłużenie trasy do 
ronda Śródka (tłustym drukiem za-
znaczono zmieniony przebieg)
GÓrCZyN pKM -... - Małe Gar-
bary -  Estkowskiego - RONDO 
ŚRÓDKA

Linia nr 167  - zmiana trasy w celu 
zwiększenia obsługi centrum od 
strony Garbar (tłustym drukiem za-
znaczono zmieniony przebieg)
raDoJewo -... - Garbary -  Most 
Królowej Jadwigi - RONDO RA-
TAJE
powrót:  RONDO RATAJE - Most 
Królowej Jadwigi - Kazimierza 
Wlk. - Mostowa - Wielka - Garbary 
-... - raDoJewo

Linia nr 911  - zmiana trasy w celu 
zwiększenia obsługi centrum od 
strony Garbar (tłustym drukiem za-
znaczono zmieniony przebieg)
BieDrUsKo -... - Garbary - Most 
Królowej Jadwigi - RONDO RA-
TAJE
powrót:  RONDO RATAJE - Most 
Królowej Jadwigi - Kazimierza 
Wlk. - Mostowa - Wielka - Garbary 
-... – BieDrUsKo. 
ZTM 

Poznań

artyKUł spoNsorowaNy 

Na gruntownie przebudowaną 
trasę kórnicką wjechały pierw-
sze tramwaje - to testy nowej 
infrastruktury. Wkrótce pasaże-
rowie będą mogli korzystać nie 
tylko z trasy od ul. Jana Pawła II 
w stronę Franowa, ale także z tych 
w centrum miasta. Wcześniej 
jednak konieczne będą zmiany 
w kursowaniu tramwajów, by 
przygotować układ komunika-
cyjny do wznowienia docelowego 
ruchu.

- Zbliżamy się do otwarcia dla 
pasażerów wszystkich tras w na-
szym mieście. widok tramwajów 
na trasie kórnickiej oznacza, że nie-
długo mieszkańcy będą mogli doje-
chać wygodnie do swoich domów. 
przygotowujemy się też do pełnego 
wznowienia ruchu tramwajowego 
w centrum, czyli przez pl. wolno-
ści i ul. 27 Grudnia, a także przez 
ul. Gwarną. Zrobimy wszystko, by 
do świąt pasażerowie mogli wsiąść 
do tramwajów jadących zarówno 
trasą kórnicką, jak i przez centrum 
- mówi Jacek Jaśkowiak, prezydent 
poznania.

28 listopada na przebudowanym 
torowisku między ul. Jana pawła ii 
a os. Lecha przejechały różne mo-
dele tramwajów z taboru poznań-
skiego MpK. testy techniczne to 

standardowa procedura, która po-
zwala sprawdzić nową infrastruktu-
rę przed wznowieniem ruchu z pa-
sażerami na pokładzie.

- w grudniu podobne próby zo-
staną również przeprowadzone na 
trasach tramwajowych w centrum. 
tak jak zapowiadaliśmy, głównym 
celem wykonawcy programu Cen-
trum jest osiągnięcie do końca bie-
żącego roku gotowości do wznowie-
nia ruchu tramwajowego przez pl. 
wolności, ul. 27 Grudnia i Gwarną. 
aby było to możliwe, konieczne jest 
wyłączenie napięcia w trakcji w cen-
trum na czas podłączania nowej do 
całej sieci - mówi tomasz płócini-
czak, wiceprezes spółki poznańskie 
inwestycje Miejskie.

prace przygotowawcze do podłą-
czenia sieci trakcyjnej z tras przebu-
dowywanych w ramach programu 
Centrum rozpoczną się w najbliższy 
weekend. od 4 grudnia sieć będzie 
rozwieszana i podłączana nad to-
rowiskami wzdłuż pl. wolności, ul. 
27 Grudnia, ratajczaka i Gwarnej. 
przyłączenie nowych sieci do tych 
już działających nie może odbyć 
się przy kursujących tramwajach. 
w związku z tym konieczne jest 
wyłączenie napięcia. oznacza to, że 
w czasie prac tramwaje w centrum 
pokierowane zostaną objazdami. 

Nie będą mogły dojechać ulicą Św. 
Marcin do al. Marcinkowskiego, 
podobnie nieprzejezdny będzie też 
węzeł przy okrąglaku. Z tego wzglę-
du konieczne są czasowe zmiany 
w centrum. 

aby ułatwić dojazd do centrum, 
powstaną dwie nakładki na tory. 
Jedna na ul. por. Janiny Lewandow-
skiej, by możliwy był dojazd w rejon 
pl. wiosny Ludów. Druga nakładka 
tymczasowa planowana jest na ul. 
23 Lutego. Dzięki niej tramwaje od 
strony Śródki będą mogły dojeż-
dżać do placu Cyryla ratajskiego 

(podobnie jak podczas przebudowy 
torowiska w ul. Mielżyńskiego i Fre-
dry). ponadto wagony pokierowane 
zostaną także ul. towarową. 

szczegółowe informacje o kurso-
waniu komunikacji w związku pod-
łączaniem sieci trakcyjnej na stronie 
ZtM.

Powrót tramwajów w grudniu
po podłączeniu sieci trakcyjnej 

w centrum, przeprowadzone zo-
staną niezbędne pomiary, odbiory 
techniczne torowisk i testy tramwa-
jowe. Miasto dokłada starań, by do 

świąt Bożego Narodzenia wznowio-
ny został ruch tramwajowy przez 
plac budowy w centrum oraz na 
zmodernizowanej trasie kórnickiej.

po wtorkowych testach tramwa-
jowych trasa między ul. Jana pawła 
ii a os. Lecha będzie przechodziła 
procedurę odbiorową. przebudowa 
była konieczna z uwagi na bardzo 
zły stan infrastruktury. przed inwe-
stycją tramwaje kursowały tu z ogra-
niczeniami prędkości ze względu na 
bezpieczeństwo pasażerów. oprócz 
nowego torowiska i sieci trakcyjnej 
w zakres inwestycji wchodzi także 
modernizacja przystanków i dosto-
sowanie ich do potrzeb osób z nie-
pełnosprawnościami. przystanek 
polanka zostanie zastąpiony przez 
dwa nowe: polanka - bliżej przejścia 
w ciągu ul. Milczańskiej, a także 
łacina - w rejonie nowych osiedli 
mieszkaniowych. wzdłuż torów 
powstają wygodnie chodniki i dro-
ga rowerowa. Do dyspozycji miesz-
kańców jest już także nowy odcinek 
tzw. ringu łacina (przedłużenie ul. 
pleszewskiej). Do zadań wykonaw-
cy należała również budowa od-
wodnienia, oświetlenia ulicznego, 
montaż monitoringu, a także budo-
wa utwardzonego dojazdu dla służb 
technicznych do stacji prostowniko-
wej rataje. MPK, PIM, ZTM

Testy tramwajów na trasie kórnickiej
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Zmiany w komunikacji tramwajowej
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Poznań, KomorniKi 

reKLaMa
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wkrótce w rejonie węzła Grunwaldzka wykonane zostaną kolejne prace związane z poprawą działania 
sygnalizacji świetlnej. Z uwagi na bezpieczeństwo wszystkich użytkowników ruchu, zwłaszcza pieszych, nie 
ma możliwości jej wyłączenia
w Urzędzie Gminy Komorniki 28 
listopada odbyło się spotkanie, 
którego celem było omówienie sy-
tuacji drogowej na „węźle Grun-
waldzka”. w rozmowach uczest-
niczyli przedstawiciele gminy, 
Miejskiego inżyniera ruchu, Za-
rządu Dróg Miejskich w pozna-
niu, Zarządu Dróg powiatowych 
oraz starostwa powiatowego 
i spółki poznańskie inwestycje 
Miejskie.

Na bieżąco analizowane są wa-
runki drogowe w rejonie nowo 
powstałego tunelu. obecnie naj-
większe opóźnienia w przejeździe 
obserwowane są w rejonie sygna-
lizacji świetlnej na terenie gminy 
Komorniki, na drodze powiato-
wej. po stronie poznania miały już 
miejsce pierwsze zmiany, popra-
wiające działanie sygnalizacji.

obserwacje wskazały koniecz-
ność wprowadzania dalszych korekt 
w programach sygnalizacji, aby 
udrożnić wylot z tunelu, w stronę 
plewisk, w godzinach popołudnio-
wego szczytu. Zaproponowane 
przez Zarząd Dróg Miejskich i Miej-

skiego inżyniera ruchu zmiany zo-
stały już przekazane projektantowi, 
a następnie trafią do wykonawcy 
w celu wdrożenia.

Na spotkaniu w Komornikach 
stwierdzono, że sygnalizacja w rejo-
nie tunelu musi być włączona z uwa-
gi na pieszych i konieczność włącza-

nia się do ruchu pojazdów z ulic 
bocznych, podporządkowanych. 
przy wyjeździe z tunelu kierowcy 
mają ograniczoną widoczność prze-

chodzących przez jezdnię pieszych. 
Brak sygnalizacji byłby zagroże-
niem dla ich bezpieczeństwa

warto również przypomnieć, że 
budowa tunelu wyeliminowała koli-
zję drogi z linią kolejową i koniecz-
ność długiego oczekiwania przez 
kierowców na przejazd w związku 
z bardzo często opuszczanymi ro-
gatkami o każdej porze dnia.

Średni, dobowy czas przejazdu 
w tym rejonie zdecydowanie się 
skrócił, a w godzinach poza szczy-
tem komunikacyjnym ruch jest 
płynny. w godzinach szczytu ob-
serwowane jest zakłócenie płynno-
ści ruchu. wynika ono z faktu, że 
dla wybranych relacji liczba pojaz-
dów jest obecnie nawet dwukrotnie 
większa, niż prognozowano. Może 
to być spowodowane zmianą zacho-
wań kierowców – obserwowane jest 
zmniejszenie ruchu na ul. Głogow-
skiej.

wszystkie strony obecne na spo-
tkaniu i odpowiedzialne za organi-
zację ruchu dołożą starań, aby zmia-
ny były jak najszybciej odczuwalne 
dla użytkowników. MIR, ZDM

Optymalizacja sygnalizacji świetlnej
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Cztery nowe autobusy hybrydowe 
jeszcze w grudniu wyjadą na trasy 
regionalne. Będą obsługiwać po-
łączenia w centralnej i zachodniej 
wielkopolsce.  – Zależy nam na 
tym, aby nasi mieszkańcy nie mu-
sieli się zastanawiać, czym doje-
chać do szkoły, pracy czy  lekarza 
– mówił Jan Grabkowski, starosta 
poznański.

pojazdy od firmy iveco ku-
pił Związek powiatowo-Gminny 
„wielkopolski transport regional-
ny” w ramach projektu „poprawa 
ekologiczności regionalnego trans-
portu drogowego poprzez zakup 
taboru autobusowego z napędem 
hybrydowym”. Docelowo ma ich 
być 23. Na drogach pojawią się do 
końca lutego 2024 roku. wszystkie 
będą kosztować blisko 35 mln zł. 
takie same autobusy jeżdżą dziś 
w paryżu, rzymie czy Helsinkach.

– Jako Związek otrzymaliśmy 
dofinansowanie, ale pamiętaj-
my, że sami również musieliśmy 
dołożyć kilka milionów złotych. 
i wszyscy członkowie wyrazili na 
to zgodę, podnosząc składkę. efekt 
jest taki, że dzisiaj mamy pierwsze 
cztery, a do końca lutego pozostałe 
autobusy, co w znakomity sposób 
zmieni wizerunek pKs poznań. 
Jestem przekonany, że ludzie będą 
chętnie wsiadać do nowych po-
jazdów, bo to będzie nowa jakość 
i komfort. Można zatem powie-
dzieć, że w tej chwili nie pracujemy 
już nad ratowaniem firmy, ale nad 
jej rozwojem. i nadal chcemy to ro-
bić – podkreślał starosta.

autobusy wyjadą na trasy jeszcze 
w grudniu. poprawią funkcjonowa-

nie transportu regionalnego.  Będą 
realizować kursy w promieniu do 
100 km od stolicy wielkopolski, 
głównie na trasach w kierunku Śre-
mu, Gostynia, Międzychodu czy 
Nowego tomyśla (przez Grodzisk 
wlkp.). Dzięki temu mieszkań-
cy  z sąsiednich miast i powiatów 
będą mogli szybko i komfortowo 
dojechać do aglomeracji poznań-
skiej. warto podkreślić, że nadal 
wiele miejscowości leży w koryta-
rzach pozbawionych dostępu do 
poznańskiej Kolei Metropolitalnej. 
Dlatego tak ważne jest by zapewnić 
pasażerom na trasach lokalnych 
możliwość dotarcia z małych wsi 
do miast. 

Nowy tabor zużywa znacznie 
mniej paliwa niż tradycyjne silniki 
dieslowskie. Dodatkowo autobu-
sy wyposażono w niską podłogę, 
miękkie fotele z wysokimi opar-
ciami i zagłówkiem, dwu- i trzy  
punktowe pasy bezpieczeństwa. 
w pojazdach będzie również moż-
liwość zakupu biletu przy pomocy 
karty płatniczej. tym samym po-
dróże staną się nie tylko ekologicz-
ne, ale i wygodne. 

wtr to największy związek 
transportowy w polsce. Jest orga-
nizatorem 125 linii międzymia-
stowych, łączących poznań z Mię-
dzychodem, Nowym tomyślem, 
Grodziskiem wlkp., Śremem 
i Gostyniem oraz siedziby powia-
tów z lokalnymi miejscowościami 
w centralnej i zachodniej wielko-
polsce. autobusy pokonują rocznie 
3 mln km i przewożą ponad milion 
pasażerów. 
oprac. MG

KrótKo z Powiatu

Bezkolizyjny przejazd przez ruchli-
wą magistralę już wkrótce zostanie 
oddany do użytku. prace idą pełną 
parą, a obiekt coraz bardziej przy-
pomina tunel drogowy. – Ułożone 
zostały warstwy bitumiczne jezdni, 
zakończono też wszelkie roboty be-
tonowe. wykonano ściany szcze-
linowe z gzymsami oraz schody 
prowadzące w kierunku stacji kole-
jowej – wylicza Marek Borowczak, 
dyrektor Zarządu Dróg powiato-
wych w poznaniu. Zbudowano też 
wiadukt i kładkę dla pieszych na 
ulicy Dworcowej oraz oddano do 
użytkowania obiekty w ciągu linii 
kolejowej nr 353.

– przejazd nowym tunelem po-
winien być możliwy jeszcze w tym 
roku. Cieszę się, że już wkrótce ta 
część powiatu tak wiele zyska ko-
munikacyjnie – mówi Jan Grab-
kowski, starosta poznański. – to 
bardzo usprawni ruch w Kobyl-
nicy. skróci się czas przejazdu do 
swarzędza i pobiedzisk. Jestem 
przekonany, że kierowcy, rowe-
rzyści i piesi bardzo szybko przy-
zwyczają się do nowych rozwiązań 
– dodał.

Dla tych ostatnich ułożono 
chodnik na całym odcinku drogi 
oraz na ulicy swarzędzkiej. Za-

kończyły się również prace zwią-
zane z montażem kanalizacji desz-
czowej z naziemnym zbiornikiem 

na wody opadowe.
Bezkolizyjny układ komuni-

kacyjny w Kobylnicy to jedna 

z największych inwestycji powiatu 
poznańskiego. Budowa 70-metro-
wego przejazdu pod torami kole-
jowymi, połączona z przebudową 
około 500 m dróg dojazdowych, 
pochłonie prawie 50 mln zł. inwe-
stycja była możliwa dzięki współ-
pracy powiatu poznańskiego, gmi-
ny swarzędz i pKp.

w rejonie budowy konieczna 
jest też przebudowa skrzyżowania 
ulicy swarzędzkiej z drogą woje-
wódzką 194 (ulica poznańska). 
wielkopolski Zarząd Dróg woje-
wódzkich, w ramach odrębnego 
projektu, prowadzi budowę ronda 
w tym miejscu. KF

Tunel w Kobylnicy na finiszu

wystartował otwarty Konkurs 
ofert na realizację zadań publicz-
nych w 2024 r. Na zgłoszenia po-
wiat czeka do połowy grudnia.

warto składać wnioski na dofi-
nansowanie inicjatyw społecznych. 
podobnie jak w latach ubiegłych 
o dotacje można ubiegać się w sied-
miu obszarach. są to: edukacja, 
kultura fizyczna, kultura i sztuka, 
turystyka, pomoc społeczna, ochro-
na i promocja zdrowia oraz ratow-
nictwo i ochrona ludności.

– Nie szczędzimy pieniędzy na 
ciekawe inicjatywy i projekty, ma-
jące na celu wzbogacenie oferty 
kulturalnej, edukacyjnej czy też 
sportowej dla naszych mieszkań-
ców – zapewnia Jan Grabkowski, 
starosta poznański. tylko w tym 
roku na realizację zadań konkur-
sowych przeznaczono ponad dwa 
miliony złotych. Zachęcamy zatem, 
by złożyć dobrze przygotowaną 
ofertę i z takiego wsparcia skorzy-
stać. Kto może się ubiegać o dofi-
nansowanie? pomoc kierujemy do 
organizacji pozarządowych. szcze-
góły uczestnictwa określa ustawa 
o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie.

oferty można składać osobi-
ście (do godziny 12.00) lub drogą 
pocztową, do 15 grudnia br. (de-
cyduje data wpływu do urzędu). 
rozstrzygnięcie konkursu nastąpi 
26 stycznia 2024 roku. szczegóło-
we informacje na temat otwartych 
konkursów ofert oraz wszystkie nie-
zbędne formularze znajdują się na 
stronie www.powiat.poznan.pl.

Mamy OKO 
na projekty
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Jeżdżą w Paryżu, będą i w naszym regionie

Jeszcze w tym roku pojedziemy tunelem w Kobylnicy. to niezwykle ważna inwestycja, na którą czekają 
mieszkańcy nie tylko najbliższej okolicy

Przejazd nowym 
tunelem powinien być 
możliwy jeszcze w tym 
roku. Cieszę się, że już 
wkrótce ta część 
powiatu tak wiele 
zyska komunikacyjnie

Dzisiaj mamy pierwsze cztery, a do końca lutego 
pozostałe autobusy, co w znakomity sposób zmie-
ni wizerunek PKS Poznań. Jestem przekonany, 
że ludzie będą chętnie wsiadać do nowych pojaz-
dów, bo to będzie nowa jakość i komfort
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DoPiewo

Branżowe Centrum Badań i Certyfi-
kacji zatwierdziło certyfikat dla do-
piewskiego ZUK sp. z o.o. po dwu-
etapowej ocenie polegającej m.in. 
na przeprowadzeniu audytu na 
terenie firmy. „Złoty primus Nomi-
natus” - Lider Jakości Zarządzania 
jest wyróżnieniem ii stopnia przy-
znanym również w oparciu o para-
metry jakościowe produkcji, uzdat-
niania i dystrybucji wody, a więc 
oczyszczania ścieków, zarządzania 
wysypiskiem odpadów komunal-
nych, robót wodno-kanalizacyjnych 
i drogowych oraz za profesjonalizm 
działań, fachowość i życzliwość 
wobec klientów. prezes sławomir 
skrzypczak w towarzystwie wójta 
gminy Dopiewo pawła przepióry 
odebrał certyfikat oraz pamiątkową 
statuetkę z rąk prof. dr hab. adama 
Huczyńskiego z wydziału Chemii 
Uniwersytetu im. adama Mickiewi-
cza w poznaniu i roberta waściń-
skiego, dyrektora ds. rozwoju ryn-
ku z Branżowego Centrum Badań 
i Certyfikacji. 

Jak podkreślił prezes skrzyp-
czak to nagroda dla całego ze-
społu współpracowników. Jest 

ona niewątpliwie zwieńczeniem 
ważnych decyzji i realizacji, któ-
re ZUK podjął w ostatnim czasie. 

aby zwiększyć komfort obsługi 
klientów i przejrzystość działal-
ności spółka uruchomiła obsługę 

w systemie internetowym ebok. 
wpisując się natomiast w reali-
zację szerszego planu rewitaliza-
cji centrum Dopiewa, do końca 
przyszłego roku siedziba Zakładu 
zostanie przeniesiona ze starych 
obiektów na placu przy ul. wy-
zwolenia do nowej lokalizacji przy 
ul. łąkowej. w Dopiewie tym 
samym będzie można rozpocząć 
realizację projektu odnowy wspo-
mnianego placu, czyniąc z niego 
zielone centrum spacerowo-wy-
poczynkowe oraz przestrzeń dla 
estetycznego targowiska.

prezes skrzypczak zwraca też 
uwagę, że ważnym projektem 
proekologicznym, a jednocześnie 
wartościowym ekonomicznie jest 
koncepcja budowy biogazowni 
przy oczyszczalni ścieków w Do-
piewie. wykorzystywałaby ona 
własne osady ściekowe. spółka 
wystąpi o dofinansowanie jej bu-
dowy do Narodowego Funduszu 
ochrony Środowiska.
Zbigniew Mamys, Michał Juskowiak

Certyfikat doskonałości dla ZUK 
primus Nominatus, czyli model zarządzania i certyfikat jakości określany jako standard doskonałości 
odebrał 24 listopada prezes Zakładu Usług Komunalnych sp. z o. o. w Dopiewie - sławomir skrzypczak. 
to wyjątkowe wyróżnienie przyznane zostało m.in. za konsekwentną i efektywną realizację wizji i strategii 
rozwoju firmy, która już za rok przyjmie klientów w swojej nowej siedzibie przy ul. łąkowej w Dopiewie 
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6 StęSzew, tarnowo PoDgórne

w ramach zadania zamontowano 
Bank ramp, Funbox z poręczą, Qu-
arter pipe, Grinbox +1+ Grinbox 
2, poręcz prostą małą, ławkę oraz 
kosz na śmieci. Urządzenia zostały 
wykonane w konstrukcji drewnianej 
z okładziną z płyt laminowanych.  

elementy zostały ustawione 
w  miejscu dawnego zdemontowa-
nego skateparku.

wykonawcą była firma sK8y-
arD sp. z  o.o. z  Krakowa. Koszt 
zadania to 128.800,00 zł.

powyższa inwestycja została dofi-
nansowana ze środków z programu 
rozwoju obszarów wiejskich na 
lata 2014-2020. Red

Nowy skatepark
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24 listopada odbył się odbiór skateparku na stadionie miejskim 
przy ul. trzebawskiej 15 w stęszewie
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• Redaktor naczelny: Sławomir Lechna • Wydawca: Lech-Press • Reklamy i ogłoszenia: www.reklama.naszglospoznanski.pl, tel. 691 895 296. 
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o gminie stęszew 
czytaj także na 

naszglospoznanski.pl

Burmistrz gminy stęszew 

informuje, że do publicznej wiadomości, na okres 21 dni wywieszony został w 
siedzibie Urzędu,  wykaz nieruchomości przeznaczonych    do wydzierżawienia, 
stanowiący  załącznik do Zarządzenia Nr 539 Burmistrza Gminy Stęszew  
z dnia 24 listopada 2023r.  
Szczegółowych informacji udziela Urząd Gminy Stęszew pod nr tel. 61/ 8 197 149, pokój nr 16,  
mail: geodeta@steszew.pl .

oGłosZeNia

wyciąg z ogłoszenia BurmistrzA 
gminy  stęszew

o drugim przetargu ustnym na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości 
położonej w Strykowie przy ul. Podgórnej

wyciąg z ogłoszenia BurmistrzA 
gminy  stęszew

o przetargu ustnym na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości
położonej w Strykowie przy ul. Podgórnej

Dane dotyczące nieruchomości:

Nr działki Powierzchnia Nr K.W. Cena wywoławcza 
netto Wadium Postąpienie

462/40 6.4234ha PO1S/00033592/3 5.230.000,00zł 523.000,00zł 52.300,00zł

Do wylicytowanej w przetargu ceny doliczony zostanie podatek VAT w wysokości 23%.  
Nieruchomość obciążona jest umową dzierżawy obowiązującą do dnia 31.12.2023r.  
Nieruchomość niezabudowana, wykorzystywana rolniczo.  
Przetarg  odbędzie się  w dniu 31 stycznia 2024r. o godz. 10:00 w Sali Sesyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Stęszew  
ul. Poznańska 11.  
Wadium należy wnieść do dnia 26 stycznia 2024r. na konto Urzędu nr 10 9048 0007 0027 3550 6000 0004 GBS  
w Mosinie O/ Stęszew. 
Zgodnie z uchwałą nr XXIII/351/2018  Rady Miejskiej Gminy Stęszew z dnia 24.01.2018r. w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu ogólnego zagospodarowania przestrzennego gminy Stęszew (Dz.Urz. Woj. Wlkp z dnia 5.02. 2018r.  
poz. 1196) działka znajduje się na obszarze przeznaczonym pod    -   
- 3 P/U – tereny obiektów produkcyjnych składów i magazynów oraz zabudowy usługowej.

Pełna treść ogłoszenia zamieszczona została na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego Stęszew www.steszew.pl

Szczegółowe informacje można uzyskać w Urzędzie Miejskim Gminy Stęszew, ul. Poznańska 11,  
tel. 61/8197-149, mail- geodeta@steszew.pl.

Dane dotyczące nieruchomości:

Nr działki Powierzchnia Nr K.W. Cena wywoławcza 
netto Wadium Postąpienie

462/38, 
462/39 18.9827ha PO1S/00033592/2 15.450.000,00zł 1.545.000,00zł 155.000,00zł

Do wylicytowanej w przetargu ceny doliczony zostanie podatek VAT w wysokości 23%.  
Nieruchomość obciążona jest umową dzierżawy obowiązującą do dnia 31.12.2023r.  
Nieruchomość niezabudowana, wykorzystywana rolniczo.  
Przetarg  odbędzie się  w dniu 15 lutego 2024r. o godz. 9:00 w Sali Sesyjnej Urzędu Miejskiego Gminy Stęszew  
ul. Poznańska 11.  
Wadium należy wnieść do dnia 12 lutego 2024r. na konto Urzędu nr 10 9048 0007 0027 3550 6000 0004 GBS w Mosinie 
O/ Stęszew. 
Zgodnie z uchwałą nr XXXIII/351/2018  Rady Miejskiej Gminy Stęszew z dnia 24.01.2018r. w sprawie uchwalenia 
miejscowego planu ogólnego zagospodarowania przestrzennego gminy Stęszew (Dz.Urz. Woj. Wlkp z dnia 5.02. 2018r.  
poz. 1196) działka znajduje się na obszarze przeznaczonym pod    -   
- 3 P/U – tereny obiektów produkcyjnych składów i magazynów oraz zabudowy usługowej.

Pełna treść ogłoszenia zamieszczona została na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego Stęszew www.steszew.pl

Szczegółowe informacje można uzyskać w Urzędzie Miejskim Gminy Stęszew, ul. Poznańska 11,  
tel. 61/8197-149, mail- geodeta@steszew.pl.

Grudzień to czas magii, śniegu, 
choinek i oczywiście Mikołaja! 
w Małym Kinie społecznościowym 
w pałacu Jankowice (gm. tarnowo 
podgórne) czeka na was Mikołajko-
wy seans filmowy. Będzie to idealna 
okazja, by dzieci wraz z przyjaciółmi 
i rodzicami zanurzyły się w atmosfe-
rę świąt i poznały nieco lepiej postać 
Mikołaja. szukając dalej Mikołaja 
zapraszamy 9 grudnia o godz. 14.00 
na film pt. „Gdzie jest Mikołaj”. 
w tej historii gigantyczny łoś ląduje 
w waszym garażu, a okazuje się, że 
potrafi nie tylko latać, ale także mó-
wić! to zabawna opowieść o Maxie, 
który przestaje wierzyć w istnienie 
Mikołaja, ale gdy rodzice się rozwo-
dzą, nowy przyjaciel jest zawsze mile 
widziany. przyjaźń z panem łosiem 
nie jest jednak taka prosta, zwłasz-
cza gdy gburowaty sąsiad ma oko 
na jego poroże. Czy Max i pan łoś 
zdołają uniknąć niebezpieczeństwa 
i odnaleźć prawdziwego Mikołaja? 
przekonacie się tego podczas sean-
su.

ponadto w pałacu zaplanowali-
śmy dla najmłodszych wyjątkowe 
świąteczne warsztaty szycia i zdo-
bienia Mikołajkowych skarpet. to 
będzie wspaniała okazja, by wycza-

rować własne, magiczne skarpety 
na prezenty od Mikołaja. warsztaty 
odbędą się 3 grudnia o godz. 13.00, 
a nasi mali artyści będą mieli okazję 
wykazać się kreatywnością i pomy-
słowością, tworząc piękne dekoracje 
świąteczne.

Jeśli lubicie muzykę, to 16 grud-
nia o godz. 16.00 nie możecie prze-
gapić spektaklu „Święta od Kuch-
ni”. Zaprosimy was do kuchni pani 
Mikołajowej, pachnącej piernicz-
kami i  igliwiem. pani Mikołajkowa 
nie tylko dobrze piecze i gotuje, ale 
zna także odpowiedzi na  trudne 
pytania pojawiające się przy okazji 
bożonarodzeniowego zamieszania 
np. Czy zwierzątko to  dobry pre-
zent pod choinkę? Co zrobić gdy list 

od dzieci do Mikołaja nie dotarł? to 
nie tylko magiczna opowieść, ale 
także koncert profesjonalnych wo-
kalistów, pełen interakcji z publicz-
nością. przedstawienie zakończone 
będzie tym na co wszyscy czekają – 
wizytą samego Świętego Mikołaja! 

w pałacu Jankowice będzie cze-
kać na was także Mikołajkowa 
niespodzianka – specjalnie zaaran-
żowane miejsce do robienia świą-
tecznych zdjęć. to idealna okazja, 
aby uwiecznić te magiczne chwile 
i stworzyć piękne wspomnienia 
świąteczne. to będą mikołajkowe  
i świąteczne wydarzenia  zarówno 
dla dzieci jak i całych rodzin.

Zapraszamy i już teraz życzymy 
radosnych Mikołajek! A.S-F

Mikołajkowy Pałac Jankowice
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organizatorem było towarzystwo 
im. Hipolita Cegielskiego, a patro-
nat honorowy objął prof. tadeusz 
wallas, prorektor Uniwersytetu im. 
adama Mickiewicza, gdzie miała 
miejsce gala.

w gronie zdobywców certyfi-
katów „Najlepsze w polsce” za 
produkty i / lub usługi znaleźli się: 
okręgowa spółdzielnia Mleczarska 
w Krasnymstawie za kefir; top s.c. 
H. Huszczak, B. Humerczyk, a. 
Humerczyk za sery smażone; Bi-
blioteka publiczna Miasta i Gminy 
pleszew w pleszewie; Firma Han-
dlowa „ratos-NatUra” s.c. r.s. 
Zdziebło w olszownicy za naturalne 
miody pszczele; Muzeum starych 
Narzędzi i Maszyn im. Gaspara 
Hipolita Cegielskiego w poznaniu; 
Muzeum starych Narzędzi i Ma-
szyn „Gaspar”; Biblioteka Miej-
ska im. M. Musierowicz Centrum 
animacji Kultury  w puszczykowie; 
pralnia „soNia” stanisław pirch 
w pile; Gminna Biblioteka publicz-
na im. Braci Gillerów w opatówku; 
Biblioteka publiczna i Centrum 
Kultury im. Kazimiery iłłakowi-
czówny w trzciance; Zespół szkół 
im. Hipolita Cegielskiego w rogoź-
nie; Centrum Kształcenia Zawodo-
wego i Ustawicznego im. Hipolita 
Cegielskiego w Złotowie; towarzy-
stwo Miłośników Ziemi Kępińskiej 
w Kępnie; Leszczyńskie stowarzy-
szenie twórców Kultury; Średzkie 
towarzystwo Kulturalne w Śro-
dzie wielkopolskiej; Zespół pieśni 
i tańca „łaniki” przy Uniwersytecie 
przyrodniczym w poznaniu.  

statuetki Honorowego Hipolita 
wraz z nadaniem godności „Lider 
pracy organicznej” otrzymali: ra-
fał spachacz, dyrektor instytutu 
włókien Naturalnych i roślin Zie-
larskich państwowego instytutu 
Badawczego oddział w poznaniu; 
Grzegorz Dworecki, współwłaści-
ciel Zakładu przetwórstwa Mięsne-
go DworeCKi; Jan Nowak, wójt 
gminy Kawęczyn; stanisław pirch, 
właściciel pralni „soNia” w pile; 
dr inż. Krzysztof Kubiak, dyrektor 
Zespołu szkól Budownictwa nr 1 
w poznaniu. 

„Verba Docent-exempla tra-
hunt” – „słowa Uczą-przykłady 
pociągają” – udowodniła to posta-
wa prof. wojciecha słomskiego, 
genetyka i biotechnologa, który 
dostał medal z wygrawerowaną tą 
maksymą. Medale „Labor omnia 
Vincit” – „praca wszystko Zwy-

cięża” w tej edycji gali zostały przy-
znane takim osobom jak: Błażej 
Kaźmierczak, polsko-niemiecki 
menedżer kultury; Mariusz szcze-

pan, prawnik i broker; Mirosław 
wawrowski, Konsul Honorowy re-
publiki indonezji w Gdańsku; Jacek 
Bartczak, burmistrz gminy i miasta 

raszków; łukasz łaski, dyrektor 
zarządzający w firmie Mountvest; 
arkadiusz Baraniok, przedsiębior-
ca; arno Giese, dziennikarz, pu-
blicysta prasy polonijnej; Jadwiga 
Bonicka, prezes wielkopolskiego 
stowarzyszenia Krzewienia Kultu-
ry Ludowej. 

pojednanie pokoleń w duchu idei 
pracy organicznej uwydatniło przy-
znanie Medali Młodego pozytywisty 
(laureaci: Bartosz stasch, prezes 
Zarządu wielkopolskiego Związku 
pracodawców; Krystian Zawada, 
artysta, projektant mody, przedsię-
biorca;  Maciej Kaczmarek związa-
ny z Grupą Mtp). 

Do prestiżowej grupy ambasado-
rów towarzystwa im. Hipolita Ce-
gielskiego (przez 25 lat działalności 
jest tylko pięciu) została przyjęta 
Halina rostkowska-Niemczyk, któ-
ra przybyła na galę prosto z paryża. 

w ramach 25-lecia towarzystwa 
im. Hipolita Cegielskiego dr. Ma-
rian Król, pomysłodawca, twórca 
i prezydent towarzystwa oraz Do-
minik Górny, artysta, sekretarz 
zarządu, prezes Klubu Młodych 
pozytywistów zostali wyróżnieni: 
Międzynarodowymi Certyfikatami 
za zasługi na polu kultury przyzna-
nymi przez wydawcę i redaktor na-
czelną „La Mode et La Diplomatie” 
oraz Krzyżami szlacheckimi „Nobi-
lity Cros” przyznanymi przez Kapi-
tułę Związku szlachty polskiej Kre-
sów wschodnich. piękno polskiego 
folkloru ludowego zaprezentował 
zespół „łaniki”.
Dominik Górny

wyDarzenie

Najlepsi w Polsce nagrodzeni!
o tym, co jest najlepsze decydują dokonania poświadczone pracą i wiarygodnością kompetencji 
– udowodniła to 36. edycja gali i 39 odsłona Konsumenckiego Konkursu Jakości Produktów i Usług 
„Najlepsze w Polsce”, która odbyła się 23 listopada
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przekształcenie ośrodka pomocy 
społecznej w Dopiewie w Centrum 
Usług społecznych w Dopiewie nie 
jest procesem łatwym. profesjonal-
na realizacja tego przedsięwzięcia 
wymaga nie tylko zaangażowania 
jego zespołu, gminnych instytucji 
i mieszkańców, ale również środków 
finansowych. 

Gmina Dopiewo pozyskała do-
tację w ramach projektu „rozwój 
wielkopolskiej sieci Centrów Usług 
społecznych”. Jego liderem jest 
regionalny ośrodek polityki spo-
łecznej w poznaniu w partnerstwie 
z innymi gminami – z: pleszewem, 
pniewami, rokietnicą, swarzędzem, 
szydłowem i Śremem.

przekształcenie ops w Dopie-
wie w Centrum Usług społecznych 
poszerzy grupę odbiorców usług 
o wszystkie mieszkanki i mieszkań-
ców gminy Dopiewo. Nadrzędnym 
celem CUs będzie poprawa jako-
ści życia poprzez realizację usług 
społecznych, odpowiadających na 
zdiagnozowane potrzeby społeczne, 
przy wykorzystaniu lokalnych zaso-
bów i potencjałów.

wszystkie dotychczasowe za-

dania dopiewskiego ops-u będą 
realizowane w tym samym zakre-
sie co wcześniej (świadczenia, 
dodatki, pomoc finansowa, spo-
łeczna, wsparcie psychologiczne, 
działania skierowane do osób star-
szych i z niepełnosprawnością). Do-
dane zostaną nowe usługi, dopaso-
wane do potrzeb mieszkańców.

efektem projektu będzie upo-
wszechnienie usług społecznych 

oraz informacji o ich dostępno-
ści. CUs ma być koordynatorem. 
w toku współpracy międzygminnej 
powstanie sieć współpracy między 
poszczególnymi centrami w wiel-
kopolsce.

okres realizacji: 1.07.2023 – 
30.06.2026. Całkowita wartość 
projektu: 18,75 mln zł. wartość do-
finansowania Ue: 13,1 mln zł.
Anna Żygulska

ta przestrzeń, pomyślana jako miej-
sce rekreacji i odpoczynku, rozkwit-
nie wiosną. Jej centralnym punktem 
jest scena, na której będzie można 
organizować występy artystyczne 
czy wystawiać przedstawienia Bę-
dzie tam można organizować impre-
zy rozrywkowe. Jest też przestrzeń 
przeznaczona do przygotowywania 
pikników rodzinnych. 

Dla dzieci wymyślono tam miej-
sce do kreatywnej edukacji, a także 

pomysłowy kącik muzyczny. Będzie 
też można pograć w szachy tereno-
we, porozciągać się w ramach tzw. 
street workout czy wreszcie odpo-
cząć przy kolorowej fontannie. 

Na terenie Figowego Zakątka po-
sadzono 105 drzew i 621 krzewów 
kilkunastu odmian, które już za kil-
ka miesięcy zazielenią się i oby rosły 
jak najszybciej. wartość inwestycji 
to 3,9 mln zł.
Zbigniew Mamys

Zmiana OPS-u w CUS dofinansowana Figowy zakątek
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22 listopada w sali Miejskiej odbyło się inauguracyjne 
spotkanie Bukowskiego Biznesu
wzięło w nim udział około 80 
przedsiębiorców, właścicieli firm, 
menedżerów, którzy działają na 
terenie gminy Buk, ale też gmin 
ościennych.  Celem spotkania było 
przedstawienie planów inwestycyj-
nych gminy, wymiana doświadczeń, 
zdefiniowanie relacji pomiędzy sek-
torem prywatnym a samorządem 
i wypracowanie formuły dalszych 
spotkań.

w swojej prezentacji dla przed-
siębiorców burmistrz paweł adam 
skupił się na planach inwestycyj-
nych gminy zapewniających jej dal-
szy rozwój oraz na szansach i moż-
liwościach jakie samorząd stwarza 
biznesowi, a także ile samorząd 
zawdzięcza przedsiębiorcom. Zo-
stały przedstawione najważniejsze 
z punktu widzenia biznesu inwesty-
cje, przede wszystkim drogowe i do-
tyczące infrastruktury technicznej, 
zarówno te planowane na najbliższy 
czas, jak i długofalowe. wśród licz-
nych zadań infrastruktury drogowej 
i komunikacyjnej zostały wymie-
nione między innymi projektowana 
obwodnica Niepruszewa, północna 
obwodnica Buku, wydłużenie tune-
lu pod torami na dworcu kolejowym 
w Buku.

Burmistrz omówił też skuteczną 
politykę przestrzenną gminy, która 
jest realizowana pomimo kolejnej 
reformy planowania przestrzen-
nego – plany zagospodarowania 
przez cały czas dostosowywane są 
do przyszłych celów rozwojowych. 
w prezentacji nie mogło zabraknąć 
też zagadnień z zakresu gospodarki 
wodno-ściekowej. Jeszcze w grud-
niu rozpoczną się prace związane 

z modernizacją i rozbudową stacji 
Uzdatniania wody w Dobieżynie, 
a w najbliższych miesiącach roz-
pocznie się modernizacja i rozbudo-
wa oczyszczalni ścieków w wielkiej 
wsi. ważną informacją dla firm 
są też działania gminy w zakresie 
strategii Zielonego ładu, takie jak 
poszukiwanie odnawialnych źródeł 
energii. 

spotkanie zainaugurowało cykl 
tego typu wydarzeń, które odby-
wać się będą cyklicznie i tym sa-
mym stopniowo zostanie wypra-
cowywana stała formuła wymiany 
doświadczeń, kontaktów, pomy-
słów i inicjatyw. Kolejne spotkanie 
zostało zaplanowane na styczeń 
2024 roku. 
Edyta Wasielewska

Gmina przyjazna 
przedsiębiorcom

Fo
t.

 M
at

e
r

ia
ły

 p
r

a
so

w
e

Fo
t.

 M
at

e
r

ia
ły

 p
r

a
so

w
e

Fo
t.

 M
at

e
r

ia
ły

 p
r

a
so

w
e

podczas Białej soboty zorganizowa-
nej 25 listopada w Buku, mieszkań-
cy mogli skorzystać z bezpłatnych 
konsultacji geriatry, kardiologa, pie-
lęgniarki, dietetyka, fizjoterapeuty, 
psychologa klinicznego oraz wyko-
nać badania specjalistyczne: poziom 
glukozy we krwi, eKG, pomiar ci-
śnienia.

Na Białą sobotę do Dziennego 
Domu opieki Medycznej przy ulicy 
przykop 4 w Buku zaprosił burmistrz 
paweł adam wraz z wielkopolskim 
stowarzyszeniem wolontariuszy 
opieki paliatywnej „Hospicjum Do-
mowe”. 

w kolejnych dniach po 25 listo-
pada, z wizyt u specjalistów: kar-
diologa, fizjoterapeuty, psychologa 
klinicznego, dietetyka, pielęgniarki, 
którzy przeprowadzą też szkolenia 
(między innymi z opieki nad chorymi 
ze stomią) mogli jeszcze skorzystać 
opiekunowie osób przebywających 

w DDoM oraz ci, którzy zapisali się 
w sobotę, ale nie zdążyli z wizytą. 

akcja spotkała się ze sporym zain-
teresowaniem mieszkańców. Z ofer-
ty skorzystało około 60 osób nie tyl-

ko z gminy Buk, ale też ze stęszewa 
czy z puszczykowa. Najwięcej wizyt 
było u kardiologa, dietetyka, fizjote-
rapeuty, ale i do pozostałych specja-
listów nie brakowało chętnych. EWA 

Dla trzech szkół podstawowych 
- w Buku, szewcach i Nieprusze-
wie – bukowska gmina zakupiła 
trzy mobilne miasteczka rowerowe. 
te atrakcyjne pomoce dydaktycz-
ne to kompleks obiektów w wersji 
mobilnej, przeznaczony do nauki 
przepisów ruchu drogowego i prak-
tycznego szkolenia w zakresie ruchu 
pieszych oraz przede wszystkim do 
nauki jazdy na rowerze. 

w celu poprawienia bezpieczeń-
stwa ruchu drogowego w gminie, 
w szczególności pieszych, gmina 
korzystając z dofinansowań ze-
wnętrznych, podejmuje kolejne 
inwestycje. w pierwszej kolejności 
podejmowane są działania, aby na 
ulicach i drogach użytkowanych 
przez dzieci i młodzież szkolną oraz 
rodziców dowożących dzieci do 
szkół było bezpiecznie. Na zadanie 
„poprawa bezpieczeństwa w gmi-
nie” gmina pozyskała dofinansowa-

nie w wysokości 117 tys. zł z fundu-
szy unijnych, w ramach programu 
operacyjnego infrastruktury i Śro-
dowisko w priorytecie iii „rozwój 
sieci drogowej teN-t i transportu 
multiomodalnego”.

w zakresie tych działań zakupio-
ne zostały trzy mobilne miasteczka 
rowerowe dla trzech szkół podsta-
wowych w gminie. Koszt inwestycji: 
137.807 zł. – Budowa miasteczka to 
jedna część zadania, które przyczy-
ni się do poprawy bezpieczeństwa 
w ruchu drogowym w naszej gmi-
nie. Ucząc się bezpiecznego poru-
szania rowerem dzieci będą bardziej 
świadomymi uczestnikami ruchu 
drogowego jako piesi i rowerzyści, 
a w przyszłości także kierowcami. 
i tym samym edukacja komuni-
kacyjna jest inwestycją w bezpie-
czeństwo – mówi burmistrz miasta 
i gminy Buk paweł adam. 
Edyta Wasielewska

Biała Sobota w Buku

Edukacja komunikacyjna
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tarnowo PoDgórne

Niespełna trzy miesiące dzielą nas 
od startu 32. Finału woŚp! prawie 
wszystkie elementy układanki są już 
na swoim miejscu, a niesamowita 
energia i pozytywny odbiór nasze-
go celu zbiórki sprawiają, że mamy 
pewność: ten Finał będzie wyjąt-
kowy! sprawdźcie, co już wiemy 
o zbliżającej się zbiórce.

Kiedy zagramy?
Już zaznaczyliście 28 stycznia 

w kalendarzach? Finał woŚp po-
nownie odbędzie się w ostatnią 
niedzielę stycznia. serdecznie za-
praszamy wszystkich do wzięcia 
udziału w pełnej pozytywnej energii 
Letniej Zadymie w Środku Zimy!

WOŚP  
w gminie Tarnowo Podgórne
28 stycznia już po raz kolejny za-

gramy z wielką orkiestrą Świątecz-
nej pomocy! sztab wzorem lat ubie-
głych zlokalizowany będzie w hali 
sportowej osir przy Zespole szkół 
technicznych tarnowo podgórne 
(ul. Nowa 60). to właśnie tam na 
dużej scenie wystąpią lokalni artyści 
ale także grupy spoza gminy. Na za-
kończenie zagra zespół łzy!

Druga orkiestrowa scena podczas 
niedzielnego porania zagra także 
w nowym obiekcie – Centrum De-
mokracji i integracji obywatelskiej 
w tarnowie podgórnym.

Przekaż coś na licytację
Główna licytacja w ramach 32. 

Finału woŚp odbędzie się trady-
cyjnie w hali sportowej przed kon-
certem gwiazdy wieczoru, ale także 
poprzez aukcje allegro dla woŚp, 
które wystartują na początku grud-
nia! Chcesz przekazać coś na licy-

tację, bądź aukcję? Napisz do nas 
na adres mailowy licytacja.wosp@
tarnowo-podgorne.pl albo zadzwoń 
pod numer tel. 503 018 900.

Zorganizuj wydarzenie  
w ramach 32. Finału WOŚP
Chcesz zorganizować wydarzenie 

towarzyszące 32. Finałowi? Chcesz 
zorganizować akcję morsowania, 
kręcenia kilometrów, wspólnego spa-
ceru, biegania? Na te i inne pomysły 
jesteśmy otwarci! Napisz do nas ma-
ila na wosp@tarnowo-podgorne.pl 

Zbiórka ruszy już 10 grudnia
prowadzisz firmę w gminie tar-

nowo podgórne? Jesteś właścicie-
lem sklepu, salonu fryzjerskiego, 
salonu kosmetycznego, prowadzisz 
klub sportowy? Zgłoś gotowość do 
zaopiekowania się Firmową puszką 
stacjonarną. skontaktuj się z nami, 
aby zarejestrować puszkę (Magda-
lena Mikołajczak, tel. 505 323 257 / 
Grzegorz Kurowski, tel. 510 359 531, 
mail: wosp@tarnowo-podgorne.pl)

Zaopiekuj się skarboną i weź 
udział w naszej lidze zawodowców. 
Dla firmy/sklepu/osoby prywatnej, 
która w swojej kategorii zbierze 
najwięcej pieniędzy, ufundujemy 
puchar sztabu woŚp w gminie 
tarnowo podgórne. o jakich ka-
tegoriach mowa? – oto one: cztery 
łapy, cztery koła (warsztaty samo-
chodowe, myjnie samochodowe, sa-
lony samochodowe), zaczesz grzy-
wę (salony fryzjerskie), zrób pazury 
(zakłady kosmetyczne), zdrowy jak 
lew (punkty zdrowia, przychodnie, 
lecznice), wyginam śmiało ciało 
(fitness, sport, kluby sportowe), coś 
na ząb (restauracje), lew biznesu 

(firmy, większe zakłady pracy), lew 
edukacji (żłobki, przedszkola, szko-
ły) czy dzikie zwierzęta, czyli inne 
(sklepy itp.).

Na co zostaną przeznaczone 
zebrane środki?
tym razem działania fundacji 

skupiać się będą wokół płuc po pan-
demii – zbierane środki przeznaczo-
ne zostaną na zakup urządzeń dla 
oddziałów pulmonologicznych dla 
dzieci i dorosłych. 32. Finał wielkiej 
orkiestry Świątecznej pomocy de-
dykowany będzie zakupowi sprzętu 
do diagnozowania, monitorowania 
i rehabilitacji chorób płuc pacjen-
tów na oddziałach pulmonologicz-
nych. planujemy zakup urządzeń 
dla:

diagnostyki obrazowej:  m.in. re-
zonanse magnetyczne i aparaty ul-
trasonograficzne,

a diagnostyki czynnościowej:  ta-
kich jak polisomnografy i przenośne 
spirometry,

a diagnostyki endoskopowej: sys-
temy do badań bronchoskopowych 
w nawigacji wewnątrzoskrzelowej 
czy bronchoskopy,

a rehabilitacji:  sprzęt do rehabi-
litacji pulmonologicznej wykorzy-
stywany w terapii chorych po prze-
szczepieniu płuc,

a torakochirurgii: w tym systemy 
elektrokoagulacji i kriosondy. JZ

32. Finał WOŚP: Zagramy 28 stycznia!
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 w piątek, 1 grudnia, oficjalnie otwarto Centrum Demokracji i integracji obywatelskiej w tarnowie 
podgórnym
– podobnie jak w przeźmierowie, 
centrum w tarnowie podgórnym 
ma służyć mieszkańcom – wyjaśnia 
wójt tarnowa podgórnego tadeusz 
Czajka. – Z tą myślą zapraszamy or-
ganizacje pozarządowe, grupy nie-
formalne, zespoły, by prowadziły tu 
swoje aktywności. oddajemy prze-
strzeń, która ma zachęcać do roz-
wijania dotychczasowych działań, 
a także kreować nowe inicjatywy.  

Na zaproszenie wójta tadeusza 
Czajki przybył senator waldy Dzi-
kowski, przewodnicząca rady 
Gminy Krystyna semba z radnymi, 
zastępcy wójta ewa Noszczyńska-
-szkurat i piotr Kaczmarek, sekre-
tarz oskar Cierpiszewski, skarbnik 
Katarzyna Jackowiak, sołtysi oraz 
liderzy lokalnych organizacji po-
zarządowych. Kilka słów na temat 
współczesnej demokracji i wagi 
integracji dla społeczności lokal-
nych wygłosiła prof. sławomira 
Zbierska-salameh, przewodniczą-
ca instytutu Haverford publicznej 
socjologii z Bostonu. Uroczystość 
upiększyli muzycy z Młodzieżowej 
orkiestry Dętej Gminy tarnowo 
podgórne oraz artyści z Dziecięcego 
Zespołu pieśni i tańca Ludowego 
Modraki (obie grupy funkcjonują 
w ramach Gminnego ośrodka Kul-
tury sezam).

Budynek centrum składa się 
z dwóch skrzydeł, połączonych 
obszernym holem. w pierwszym 

skrzydle na realizację pomysłów 
i projektów dla mieszkańców czeka 
na parterze większa sala konferen-

cyjno-wydarzeniowa, zwana salą 
Demokracji, z możliwością wy-
dzielenia z niej osobnej małej salki 

na mniejsze spotkania. Na piętrze 
znajduje się sala integracji – warsz-
tatowa, w której przewidziano także 
szafki na potrzeby organizacji poza-
rządowych. Na obu poziomach są 
małe zaplecza kuchenne i łazienki. 

w drugim skrzydle funkcjonuje 
kawiarnia. Jej właściciele zapew-
niają, że chcą nie tylko oferować 
świetną kawę, ale także organizo-
wać występy i zajęcia dla kawiarnia-
nych gości.  integralną częścią tej 
przestrzeni jest wystawa poświęco-
na szeroko rozumianej demokracji, 
przede wszystkim tej na poziomie 
bardzo lokalnym. 

– pokazujemy jak budowało się 
i wzmacniało społeczeństwo oby-
watelskie w naszej małej ojczyźnie 

– wyjaśnia wójt. – Chcemy przy-
pominać osoby i wydarzenia, które 
zapisały się w najnowszej historii 
gminy tarnowo podgórne. Jedno-
cześnie jest to miejsce prezentacji 
współczesnych aktywności, cieka-
wych pasji i osiągnięć mieszkańców. 
to oni są siłą naszej gminy, o czym 
w centrum chcemy stale przypomi-
nać.

obiekt otacza teren zielony. od 
strony ul. poznańskiej to park im. 
wojkiewicza. Z drugiej strony po-
wstał nowy plac zabaw, są ławeczki 
i trawniki, które też można wyko-
rzystywać na ciekawe inicjatywy. 
Centrum znajduje się przy ul. po-
znańskiej 99 (wjazd od ul. Zb. ro-
maszewskiego, d. ul. 25 stycznia). 
są tutaj miejsca parkingowe, w tym 
dla osób niepełnosprawnych oraz 
jedno stanowisko z możliwością 
ładowania samochodów elektrycz-
nych.

informacji na temat funkcjonowa-
nia Centrum Demokracji i integracji 
obywatelskiej, w tym harmonogra-
mu dostępności sal i zasad organi-
zacji wydarzeń, udziela Biuro Komu-
nikacji społecznej i promocji pod nr 
tel. 61 8959 263 i 61 8959 264 oraz 
na cdio@tarnowo-podgorne.pl. 
ARz

To miejsce dla wszystkich
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10 KomorniKi

Na XXiii Zjeździe Hufca ZHp 
poznań rejon, który odbył się 18 
listopada w Centrum tradycji i Kul-
tury w Komornikach podziękowa-
no phm. przemysławowi Głady-
siakowi, który zakończył 10-letnią 
służbę jako komendant hufca.

Była to okazja do podsumowania 
minionej dekady i złożenia gratu-
lacji. Komendant przemysław Gła-
dysiak odebrał wiele słów uznania 
za aktywne i pełne zaangażowania 
zarządzanie hufcem. Dziękowano 
także druhnom i druhom, dzięki 
którym Hufiec ZHp poznań rejon 
jest jednym z największych i naj-
bardziej dynamicznie działającym.

słowa podziękowania w imieniu 
wójta Komornik Jana Brody i prze-
wodniczącego rady Gminy Maria-
na adamskiego złożyli sekretarz 

olga Karłowska i wiceprzewod-
niczący piotr wiśniewski. a dzię-
kować jest za co – zawsze można 
liczyć na wsparcie harcerzy. ich 
pomoc w czasach pandemii, przy 
wsparciu uchodźców po wybuchu 
wojny w Ukrainie była nieoceniona. 
Dumnie reprezentują harcerstwo 
na każdej uroczystości państwowej 
w gminie. a na co dzień prowadzą 
zbiórki, zloty, złazy, podczas któ-
rych kształtują młode pokolenie, 
przekazując im najważniejsze ży-
ciowe wartości.

podczas zjazdu wręczono wiele 
wyróżnień, w tym aż trzy Brązo-
we Krzyże „Za zasługi dla ZHp” 
instruktorom ośrodka ZHp Ko-
morniki „róża wiatrów” im. płk. 
andrzeja Kopy.
Olga Karłowska

Marta Linkowska oraz Jan woro-
nowicz wygrali dziewiątą edycję 
„pierwszego kroku wioślarskiego 
na terenie powiatu poznańskie-
go”. to wspólny projekt powiatu 
poznańskiego i wielkopolskiego 
Związku towarzystw wioślarskich, 
w którym młodzież rywalizuje na 
ergometrze.

Finał tegorocznej edycji, tak jak 
i zresztą wszystkich poprzednich, 
odbył się w poznańskim hotelu she-
raton. wzięło w nim udział po dwa-
naście najlepszych uczennic oraz 
uczniów klas siódmych i ósmych ze 
szkół powiatu poznańskiego. 

– Finał poprzedziły eliminacje 
szkolne i gminne w puszczykowie, 
Dopiewie, Luboniu oraz Komor-
nikach. wystartowało w nich po-
nad tysiąc zawodników. w trakcie 
eliminacji młodzież miała okazję 
zobaczyć z bliska nieco starszych 
od siebie kolegów, którzy są już 
medalistami młodzieżowych mi-
strzostw europy oraz świata. wie-
rzę, że w gronie tych, którzy dzisiaj 
pojawili się w sheratonie są kolejni 
przyszli świetni zawodnicy – mówił 
prezes wielkopolskiego Związku 
towarzystw wioślarskich, aleksan-
der Daniel.

o takiej karierze marzą Marta 
Linkowska oraz Jan woronowicz, 
którzy w kapitalnym stylu wygrali 

finałowe zawody. – i jestem z tego 
powodu bardzo szczęśliwa. tym 
bardziej, że pobiłam swój rekord 
życiowy na dystansie 500 metrów. 
przed eliminacjami szkolnymi, wie-
działam na czym polega wioślar-
stwo, ale nie przypuszczałam, że 
ten sport aż tak bardzo przypadnie 
mi do gustu. przed samym finałem 
miałam okazję trochę potrenować, 
ponieważ organizatorzy zawodów 
przekazali na pewien czas naszej 
szkole odpowiedni sprzęt. Na week-
end pozwolono nawet go nawet 
wypożyczyć do domu. Miałam więc 
dodatkowy czas na przygotowania. 
i to zaprocentowało. Czy chcę na 
poważnie trenować wioślarstwo? 
tak – zapowiedziała Marta, do któ-
rej natychmiast zgłosili się przed-
stawiciele pierwszego klubu.

Z wioślarstwem swoją przyszłość 
wiąże także Jan woronowicz, któ-
ry nie dał szans swoim rywalom 
i ze znakomitym czasem wygrał 
rywalizację chłopców. – Moc była 
dzisiaj ze mną. Nie ukrywam jed-
nak, że już jakiś czas trenuję, raz 
w tygodniu w klubie Kw04 poznań. 
i nadal chcę to robić. Bardzo się 
też cieszę, że mogłem wziąć udział 
w tych zawodach. to świetny po-
mysł – podkreślał triumfator. oboje 
złoci medaliści na co dzień uczą się 
w szkole podstawowej nr 2 im. M. 

skłodowskiej-Curie w plewiskach. 
i to głownie dzięki nim ta placówka 
wygrała klasyfikacje drużynową, za 
co zdobyła na własność ergometr. – 
Ja tylko dodam, że w finale mieliśmy 
reprezentantów aż dziesięciu szkól, 
co jest rekordem w dotychczasowej 
historii tej imprezy – podsumował 
aleksander Daniel.

Najlepsi w IX edycji „Pierwsze-
go kroku wioślarskiego na terenie 
powiatu poznańskiego”:

dziewczyny: 1. Marta Linkowska 
(01:52.5), 2. aleksandra Zdanowicz 
(01:53.1), 3. amelia Kaczmarek 
(01:54.6), 4. Gabriela Komisarek 
(01:57.3), 5. Zuzanna łubińska 
(1:58.0).

chłopcy: 1. Jan worono-
wicz (01:37.7), 2. Max antczak 
(01:42.8), 3. Filip wolny (01:43.4), 
4. Bruno wadelski (01:46.7), 4. 
Kacper sulowski (01:46.7).

najlepsze szkoły: 1. szkoła pod-
stawowa nr 2 im. Marii skłodow-
skiej-Curie w plewiskach, 2. szkoła 
podstawowa im. Henryka sienkie-
wicza w Konarzewie, 3. szkoła pod-
stawowa nr 1 im. adama Mickiewi-
cza w puszczykowie. TS

Harcerski zjazd

Ergometr dla Plewisk

Całość tegorocznych konsultacji 
była przeprowadzona elektronicz-
nie, co oznacza, że zarówno skła-
danie wniosków, zbieranie pod-
pisów pod listami poparcia oraz 
głosowanie odbyło się wyłącznie 
na internetowej platformie budżetu 
obywatelskiego: www.komorniki.
budzet-obywatelski.org.

przez miesiąc mieszkańcy mogli 
zgłaszać projekty na inwestycyjne 
i  tzw. miękkie zadania do przyszło-
rocznego budżetu gminy. w tej edy-
cji Budżetu obywatelskiego Gminy 
Komorniki zwiększona została pula 
pieniędzy i wynosi ona 1 370 000 zł 
(z podziałem: 1 250 000 zł na pięć 
zadań inwestycyjnych i  120 000 zł 
na sześć zadań nieinwestycyjnych).

Na platformie internetowej za-
rejestrowano 44 wszystkich wnio-
sków, z których część nie przeszła 
pozytywnie oceny formalnej oraz 
weryfikacji merytorycznej i prawnej. 
ostatecznie do głosowania dopusz-
czono 32 wnioski. wśród nich było 
20 projektów nieinwestycyjnych 
(miękkich) oraz 12 projektów inwe-
stycyjnych (tzw. twardych), na które 
mieszkańcy mogli oddawać swoje 
głosy.

Głosowanie nad projektami trwa-
ło od 3 do 17 listopada br. wzięły 
w nim udział 3364 osoby. 

po zweryfikowaniu oddanych gło-
sów ostatecznie wyniki głosowania 
przedstawiają się następująco:

a karty do głosowania ważne: 3357 
a karty do głosowania nieważne: 7
a głosy oddane - ważne: 20142

Najwięcej głosów oddali miesz-
kańcy Komornik i plewisk, głosowa-
ło więcej kobiet niż mężczyzn, naj-
częściej głosy oddawano z urządzeń 
mobilnych.  

w wyniku zakończonego głoso-
wania decyzją mieszkańców wygra-
ło 11 projektów, których realizacja 
nastąpi w 2024 roku. 
5 projektów inwestycyjnych:
1. Lodowisko w szreniawie – 2281 
głosów
2. rekreacyjny park rodzinny „Nad 
wirynką” etap 2 – 1029 głosów
3. Budowa górki saneczkowej  
– 1018 głosów 
4. rewitalizacja stawu z  wyspą 
w Chomęcicach etap i – 869 głosów

5. tor dla rowerzystów i  rolkarzy  
- pumptrack w  łęczycy – 867 gło-
sów
6 projektów nie inwestycyjnych:
1. iii Święto pyry w  Komornikach  
- sołectwo Komorniki  - 916 głosów
2. akademia tenisa w  szreniawie  
– 892 głosy
3. XXXV - lecie wDK „Koźlak’” po-
łączone z Dniem Dziecka w Chomę-
cicach 2024 – 774 głosy
4. Komornickie miodobranie 
– 679 głosów
5. przywitanie Lata we wirach 
– 665 głosów
6. Kino plenerowe w łęczycy 
– 663 głosy. 

szczegółowe statystyki dotyczą-
ce głosowania dostępne są na stro-
nie:  https://komorniki.budzet-oby-
watelski.org/wyniki. Red

Zwycięskie projekty
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Lodowisko w szreniawie oraz iii Święto pyry w Komornikach 
– na te projekty mieszkańcy oddali najwięcej głosów w Vi edycji 
Budżetu obywatelskiego Gminy Komorniki
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1 grudnia odbyło się uroczyste 
otwarcie skrzydła szkoły podstawo-
wej w Kamionkach (gm. Kórnik)

Budowa szkoły podstawowej 
w Kamionkach zakończona. 1 grud-
nia uroczyście oddano do użytku 
kolejne skrzydło, w którym usytu-
owane jest 14 nowych sal. Na dwóch 
kondygnacjach mieszczą się w pełni 

wyposażone klasy, w tym przygoto-
wane do lekcji informatyki, pokój 
nauczycielski i dwa węzły sanitarne.

tym samym zrealizowano ostatni 
etap projektu i szkoła uzyskała do-
celowy, zaplanowany kształt.

w szkole uczy się obecnie już po-
nad tysiąc uczniów i jest to najwięk-
sza i najnowocześniejsza placówka 

oświatowa na terenie miasta i gminy 
Kórnik.  

Miasto i gmina Kórnik otrzyma-
ła w ramach Funduszu polski ład: 
programu inwestycji strategicz-
nych - edycja Druga dotację w wy-
sokości: 8.069.561,95 zł dla zada-
nia pod nazwą: rozbudowa szkoły 
podstawowej w Kamionkach - etap 

iii. wykonawcą zadania była firma 
agrobex.

Całkowita wartość inwestycji to: 9 
719 152,53 zł. 

w dniu otwarcia nowego skrzy-
dła w szkole trwał kiermasz przed-
świąteczny przygotowany przez 
społeczność szkolną pod egidą rady 
rodziców.

Można było zaopatrzyć się w wy-
konane przez uczniów ozdoby, spró-
bować pysznych ciast i poczuć już 
atmosferę Bożego Narodzenia. ŁG

Budowa SP w Kamionkach zakończona
1 grudnia odbyło się uroczyste otwarcie skrzydła szkoły podstawowej w Kamionkach (gm. Kórnik)

o gminie Kórnik czytaj także na  
naszglospoznanski.pl
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12 DoPiewo

w tym roku prezentowało się 
podczas „Dopiewskiej Jesieni”  
7 grup teatralnych, teatrów i kaba-
ret – raj seniora z poznania, pro-
meteusz z Grodziska wlkp, se-
nioritki z przeźmierowa, Nigdy 
Nie Jest Za późno z opalenicy, Na 
Luzie z Biedruska, Baj z Dopiewa 
oraz Humoreska z Lubonia. 

Celem przeglądu jest populary-
zacja dorobku amatorskich grup 
teatralnych, propagowanie sztuki 
teatralnej oraz inspirowanie i szu-
kanie nowych form pracy z senio-
rami, a także zawieranie nowych 
znajomości i przyjaźni. 

wzorem lat ubiegłych przyzna-
na została szczególna nagroda za 
osobowość sceniczną, czyli Danuś-
ka. Nagroda ta jest przyznawana 
osobie, która stworzyła wyjątkową 
kreację aktorską lub posiada inne 
cechy charakterystyczne jak szcze-

gólny strój, sposób mówienia, 
chodzenia itp. statuetkę otrzymał 
Krzysztof rybacki z Lubonia. 

wszyscy występujący seniorzy 
po raz kolejny udowodnili, że życie 
na emeryturze wcale nie musi być 
nudne. wręcz przeciwnie, może 

się mienić tysiącami barw. ser-
decznie gratulujemy i do zobacze-
nia za rok.  

organizatorem przeglądu jest 
Gminna Biblioteka publiczna 
i Centrum Kultury w Dopiewie.
Łukasz Mańczak

Dopiewska Jesień 
Teatralna 
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20 listopada w sali widowiskowej CrK w Konarzewie odbyła się 
jubileuszowa edycja wielkopolskiego przeglądu amatorskich 
Grup teatralnych seniorów, działających na terenie 
województwa wielkopolskiego

teren rekreacyjny przy boisku 
w więckowicach w gminie Dopie-
wo został powiększony o kolejne 
zestawy zabaw dla najmłodszych. 
Zamontowana została karuzela 
słupowa i „surfer”. ponadto z trwa-
łej nawierzchni wykonane zostały 
plansze trzech gier podwórkowych 
będących różnymi modyfikacjami 
gry w „klasy” tj.: chłopek/pajacyk, 
niebo-piekło oraz rakieta. obok sta-
nowisk zamontowane zostały tablice 
z instrukcjami, opisami oraz cieka-
wostkami i przykładami innych gier 
podwórkowych. 

inwestycja została dofinansowana 
ze środków samorządu województwa 
wielkopolskiego, w ramach konkur-
su „pięknieje wielkopolska wieś” 
w wysokości ponad 67 tys. zł, przy 

całkowitym koszcie realizacji ponad 
95 tys. zł.

Dzięki jej realizacji najmłodsi 
mieszkańcy sołectwa będą mogli 
kreatywnie bawić się w gronie rówie-
śników. Zaproponowane gry mają 
być alternatywą do spędzanego cza-

su w wirtualnym świecie przy ekra-
nach laptopów czy tabletów. Dzięki 
wspólnej zabawie dzieci będą mogły 
budować relacje z kolegami, sąsia-
dami, jak również nawiązywać nowe 
znajomości.
Michał Juskowiak

Do 6 grudnia potrwa akcja „105 flag na 
105-lecie wybuchu powstania wielko-
polskiego”, której celem jest stworze-
nie kolażu ze zdjęć wykonanych w Do-
piewie przez urzędnika z powstańczą 
flagą, w okolicy dworca w Dopiewie (tu 
miała miejsce zbiórka ochotników, 28 
grudnia 1918 r., dzień po wybuchu po-
wstania, z których andrzej Kopa ufor-
mował 800-osobowy oddział powiatu 
zachodnio – poznańskiego). Jeśli flagi 
powstańczej nie mamy, możemy się 
w nią zaopatrzyć w Urzędzie Gminy, 
także po to by ją wywiesić w dniu jubi-
leuszu. organizatorom akcji brakuje 
jeszcze kilkunastu zdjęć, żeby osiągnąć 
cel. Zapraszamy tych, którzy gotowi są 
na zdjęcie i pomoc. AM

Mieszkanka podpoznańskiej gminy 
Dopiewo - paulina Frelich odnio-
sła kolejne sukcesy w rywalizacji 
ze światową czołówką bikejoringu 
(jazda na rowerze w parze z psem 
biegnącym na lince przed nim). po 
zdobyciu tytułu mistrzyni świata 
w Niemczech z greysterką Majką 
(Leipa, 28-29 października 2023 
r.), sięgnęła w Hiszpanii (ovega, 
23-24 listopada) po wicemistrzo-
stwo świata innej federacji – rów-
nież z Majką i brązowy medal MŚ 

z huskym tajfunem, z którym 4 
lata temu wywalczyła wicemistrzo-
stwo świata, podobnie jak z Majką 
we Francji przed rokiem. Do kadry 
polski weszła 7 lat temu, sporty za-
przęgowe uprawia od 13 lat . Jest 
aktualną mistrzynią kraju. Należy 
do klubu „wataha północy”. Ma 
w dorobku również tytuł mistrzyni 
polski na saniach z dwoma psami 
(2022), a w bikejoringu jest ponad-
to mistrzyni Czech, słowacji i Nie-
miec (2021). Adam Mendrala

Gmina Dopiewo ogłosiła otwarte 
konkursy ofert, dla organizacji pro-
wadzących działalność na jej terenie 
lub dla jej mieszkańców, na wspie-
ranie realizacji zadań publicznych 
gminy w 2024 r. w obszarach:
a Upowszechnianie kultury fizycz-
nej i sportu 
a Krajoznawstwo oraz wypoczynek 
dzieci i młodzieży 
a Działania na rzecz osób niepełno-
sprawnych  
a Kultura, sztuka, oświata i eduka-
cja, ochrona dóbr kultury i  tradycji 
oraz dziedzictwa kulturowego i  hi-
storycznego  
a ekologia i ochrona zwierząt oraz 
ochrona dziedzictwa przyrodnicze-
go  
a Działalność na rzecz organizacji 
pozarządowych i innych podmiotów 
a ochrona i promocja zdrowia.
oferty można składać osobiście 
lub drogą pocztową do 13 grudnia 
2023 r., do godziny 15.30 (decyduje 

data wpływu do urzędu)  w  Biurze 
obsługi Klienta, ul. Leśna 1c, 62 – 
070 Dopiewo. Konkurs obejmuje 
oferty przedsięwzięć, których reali-
zacja rozpocznie się od daty podpi-
sania umowy, a  kończy nie później 
niż 31  grudnia 2024  r. szczegóły: 
dopiewo.pl.
prosimy o   zapoznanie się z  treścią 
ogłoszeń i wzorem oferty, jak rów-
nież zwrócić uwagę na warunki for-
malne, jakie musi spełnić oferta.
Maria Bąk

Pograją w Więckowicach

Powstańczy kolaż

Znów na podium MŚ

Konkurs ofert: 1,4 mln zł 
dla NGO w 2024 r.
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Złote Gody to niezwykła rocznica i szczególna okazja, aby zatrzymać się i spojrzeć wstecz. ten piękny Jubileusz 
był powodem uroczystości, która miała miejsce 22 listopada 2023 r. w restauracji „smakosz” w skórzewie. wójt 
Gminy Dopiewo - paweł przepióra odznaczył medalami za długoletnie pożycie małżeńskie w imieniu prezydenta 
rp 29 par (spośród 35 par, którym zostały przyznane medale) z terenu gminy Dopiewo. RK
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w swarzędzkim UMiG zakończyły 
się prace nad projektem budżetu 
gminy swarzędz na 2024 rok. 14 li-
stopada burmistrz Marian szkudla-
rek oraz skarbnik Karolina Dziekan 
przekazali projekt przyszłoroczne-
go budżetu przewodniczącej rady 
Miejskiej Barbarze Czachurze. od 
tej chwili przez ponad miesiąc radni 
będą pracować nad tym dokumen-
tem. Na 19 grudnia zaplanowana 
jest sesja rady Miejskiej poświę-
cona uchwaleniu budżetu miasta 
i gminy swarzędz na 2024 rok oraz 
wieloletniej prognozie Finansowej 
Miasta i Gminy swarzędz na lata 
2024-2043.

projekt zakłada, że przy-
szłoroczne dochody wyniosą 
433.312.369,33 zł, natomiast wy-
datki 466.149.996,28 zł. Na inwe-
stycje w przyszłym roku zaplanowa-
no przeznaczyć 85.992.076,56 zł.

- przyszłoroczny budżet naszej 
gminy, podobnie jak tegoroczny, 
będzie trudny w realizacji ze wzglę-
du na znaczny wzrost wydatków 
bieżących i równoczesne ogranicze-
nie dochodów spowodowane m.in. 

reformą finansów publicznych - 
podkreślił burmistrz Marian szku-
dlarek. - Jednocześnie budżet ten 

będzie miał charakter zdecydowa-
nie proinwestycyjny i prospołeczny. 
MW

SwarzęDz

Trudny budżet 
projekt budżetu swarzędza przekazany radnym. ponad 85 mln zł 
na inwestycje

sezon zimowy na swarzędzkim lo-
dowisku został oficjalnie otwarty 
przez burmistrza swarzędza - Ma-
riana szkudlarka! pierwsze jazdy 
należały do uczniów sp4 w swa-
rzędzu, którzy z wielką ochotą wy-
próbowali taflę przygotowaną przez 
swarzędzkie Centrum sportu i re-
kreacji. 

przy lodowisku czynna jest wy-
pożyczalnia łyżew oraz chodzików/
pingwinków dla dzieci do nauki 
jazdy na łyżwach. Można również 
skorzystać z usługi ostrzenia łyżew. 

Dla klientów udostępniono sa-
moobsługową szatnię z szafkami 
zamykanymi na klucz. Zamek szafki 
zadziała po wrzuceniu monety 2 zł, 
która ulega zwrotowi. 

Lodowisko funkcjonować będzie 
siedem dni w tygodniu od godziny 
10:00 do 21:30. 

w godzinach 8:00 do 10:00 od 
poniedziałku do piątku lodowisko 

jest udostępnione dla zorganizo-
wanych grup szkolnych z terenu 
miasta i gminy swarzędz (po wcze-
śniejszej rezerwacji pod nr tel. 61 65 
09 520). MW

Lodowisko już działa
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o gminie swarzędz  
czytaj także na  

naszglospoznanski.pl
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swarzędz z igą…! Nie tylko na 
zdjęciu, ale i podczas niedawnego 
turnieju wta w meksykańskim 
Cancun, gdzie nasza tenisistka udo-
wodniła, że na święcie nie ma sobie 
równych. idze Świątek - powiewając 
swarzędzką flagą - kibicował w Mek-
syku swarzędzanin remigiusz stein. 
Bardzo skutecznie, jak wiemy. 

a flaga, opatrzona autografem 
igi, wróciła dziś do ratusza. przy 
tej okazji – jak mówi burmistrz Ma-
rian szkudlarek – zrodziła się myśl, 
aby przekazać ją na aukcję podczas 
styczniowego finału wielkiej orkie-
stry Świątecznej pomocy. Co o tym 
sądzicie?
MW

spotkanie z Mikołajem to jedno 
z najbardziej ekscytujących przeżyć 
dla każdego dziecka. siwobrody pan 
w czerwonym stroju pojawia się tyl-
ko raz w roku, dobrze zna wszystkie 
dzieci i - co ważne - nie zapomina ich 
odwiedzić w tym przedświątecznym 
okresie. i właśnie dlatego 6 grudnia 
br. o godz. 16.30 zapraszamy ma-

łych i dużych na swarzędzki rynek. 
podczas naszego spotkania m.in. 

wspólnie rozświetlimy choinkę, od-
będą się gry i zabawy w formie balu 
mikołajkowego, będziemy pisać list 
do św. Mikołaja. Zobaczymy szczu-
dlarzy i cyrkowców a chętne dzieci 
będą mogły zrobić sobie zdjęcie 
z Mikołajem. MW 

rozstrzygnięty został przetarg na 
„budowę parkingu samochodowego 
w rejonie ulic łąkowej  i M. Konop-
nickiej w swarzędzu wraz z odwod-
nieniem”. Najkorzystniejszą ofertę 
złożyła firma Budownictwo Drogo-
we KrUG sp. z o.o. Koszt realizacji 
wyniesie 1.426.378,45 zł. termin 
wykonania ustalono na 90 dni od 
daty podpisania umowy, zatem do 
połowy lutego 2024 r. parking powi-
nien być gotowy. 

inwestycja obejmuje rozbiórkę ist-
niejących nawierzchni, budowę na-
wierzchni jezdni (szer. 5,0 m, dł. 68 
m), chodników (szer. 1,5-3,3 m, dł. 
200 m ) i miejsc postojowych (48 szt.) 
z betonowej kostki brukowej, budo-
wę kanalizacji deszczowej (dł. 70m) 
i elementów odwodnienia drogowe-

go. ponadto zaplanowano przebudo-
wę i/lub zabezpieczenie kolidujących 
urządzeń infrastruktury technicznej, 
a także wykonanie oznakowania po-

ziomego i pionowego.
Umowę w tej sprawie burmistrz 

swarzędza Marian szkudlarek pod-
pisał 15 listopada. MW 

rozstrzygnięto przetarg na bu-
dowę chodnika w ul. olszynowej 
w rabowicach. wykonawcą została 
firma iVestoN sp. z o. o. z obor-
nik, która złożyła najkorzystniej-
szą ofertę. wartość robót wyniesie 
2.989.668,00 zł (dofinansowanie 
z „polskiego ładu” - 2.000.000,00 
zł). Umowę z wykonawcą burmistrz 
swarzędza Marian szkudlarek pod-
pisał 23 listopada. 

roboty, których zakończenie 
planowane jest na wiosnę przyszłe-
go roku, obejmują m.in. budowę 
chodnika, zatok autobusowych, 
kanalizacji deszczowej, likwidację 
kolizji infrastrukturalnych. Chod-
nik o długości 1.343 metrów, z za-
tokami autobusowymi o szerokości  
3 metrów, zostanie wykonany 
z kostki betonowej. 
MW

Swarzędz z Igą!

Mikołajki na Rynku
Budowa parkingu 

Chodnik w Rabowicach
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14 KoStrzyn

Do rywalizacji przystąpiło 8 drużyn 
podzielonych na dwie grupy po 4 
zespoły każda. Grupę a zdeklaso-
wała FC Cytrynówka, a w grupie B 
do ostatniego gwizdka trwała rywa-
lizacja o pierwsze miejsce, którym 
zainteresowane były aż trzy zespoły 
i konieczna była tzw. mała tabela. 
po spotkaniach grupowych wszyst-
kie drużyny grały w ćwierćfinałach. 
i tak FC Cytrynówka po rzutach 
karnych wygrała z olimpem poznań 
3:1 (w regulaminowym meczu było 
2:2), Maratończyk Brzeźno uznał 
wyższość walki Kostrzyn, która 
wygrała 4:0, LKs Novembery roz-
prawił się z walką i przyjaciółmi, 
zwyciężając 6:1, a spalone talenty 
pokonały 2:0 Czarno to widzę. 

Nim przystąpiono do rozgrywek 
w fazie finałowej zawodnicy mogli 
zjeść przygotowany przez restaura-
cję „Biesiada” obiad oraz poczęsto-
wać się pajdą świeżo upieczonego 
chleba ze smalcem oraz ciastami 
przygotowanymi przez członków 
stowarzyszenia. wszystko po to by, 
pomóc adrianowi pruszyńskiemu 
w powrocie do zdrowia, wrzucając 
symboliczne złotówki do puszki (ze-
brano 441,62 zł).  

- przygotowaliśmy także foto-
grafie z wszystkich naszych turnie-
jów organizowanych począwszy 
od 2014 roku, które można było 
oglądać w pokoju z kącikiem ga-
stronomicznym - mówi łukasz 
szał, prezes stowarzyszenia walka 
Kostrzyn. 

w meczu o 7. miejsce olimp 

poznań pokonał walkę i przyjaciół 
5:3, a o miejsce piąte Maratończyk 
Brzeźno wygrał z Czarno to widzę 
5:2. w pierwszym półfinale spalone 
talenty pokonały 1:0 FC Cytrynów-
kę, z kolei drugi półfinał pomiędzy 
walką Kostrzyn a LKs-em Novem-
bery przysporzył widzom jeszcze 
więcej emocji, bo do jego rozstrzy-
gnięcia potrzebne były rzuty karne, 
które lepiej egzekwowali zawodnicy 
walki  wygrywając 4:3. 

rozegrany wyjątkowo przed spo-
tkaniem o trzecie miejsce finał za-
kończył się pewnym zwycięstwem 
broniących tytułu sprzed roku spa-
lonych talentów, którzy pokonali 
walkę aż 4:0. w meczu o trzecie 
miejsce padł równie jednoznaczny 
wynik 3:0 dla LKs  Novembery z FC 
Cytrynówką. 

Najlepszym strzelcem turnieju 
został Kacper pomian z ośmioma 
golami (Maratończyk), najlepszy 

bramkarzem wybrano Marka Krysz-
tofiaka (walka) a najlepszym piłka-
rzem Mateusza roszaka (spalone 
talenty). wręczono także Nagrodę 
Fair play Burmistrza Gminy Ko-
strzyn, którą otrzymali zawodnicy 
FC Cytrynówka. wszystkie zespoły 
otrzymały dyplomy za zajęte miej-
sce, a zawodnicy trzech najlepszych 
zespołów zestawy gadżetów oraz 
puchary. puchar za trzecie miejsce 
odebrał Krzysztof sobczak, kapi-
tan LKs-u Novembery, za miejsce 
drugie szymon walkowiak, kapitan 
walki Kostrzyn, a za zwycięstwo 
w turniej kapitan zwycięskiej druży-
ny Dawid Fibner (spalone talenty). 

organizatorzy pragną podzięko-
wać gminie Kostrzyn, restauracji 
„Biesiada”, pHU agat oraz wszyst-
kim członkom stowarzyszenia za 
pomoc w organizacji turnieju. Do 
zobaczenia na kolejnych walko-
wych wydarzeniach!  ŁS

Spalone Talenty 
obroniły tytuł 
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26 listopada rozegrany został 10. Halowy turniej piłki Nożnej 
stowarzyszenia walka Kostrzyn
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o gminie Kostrzyn
czytaj także na 

naszglospoznanski.pl

25 listopada w sali widowiskowej 
„Kostrzynianka” Miejsko-Gmin-
nego ośrodka Kultury w ramach 
Literackich andrzejek gościła 
w Kostrzynie stanisława Celińska. 
Utalentowana artystka oczarowa-
ła kostrzyńską publiczność swoim 
charakterystycznym głosem i inter-
pretacją. wspierana przez zespół 
pod kierownictwem wybitnego 
twórcy Macieja Muraszko, zapre-
zentowała swoje największe przebo-
je z ostatnich lat. 
MP

Mieszkaniec gminy Kostrzyn Jacek 
Jezierski z zaprzyjaźnionymi we-
teranami ze Środy wielkopolskiej 
zdobyli srebrny medal mistrzostw 
polski masters w karate wKF, 
w kata drużynowym, udowadniając, 
że po pięćdziesiątce jeszcze wiele 
można. JJ

Stanisława Celińska w Kostrzynie 

Medal w karate

NASZGLOSPOZNANSKI.PL 
I już WSZyStKO WIeSZ...
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SPort, Kultura

pierwsza edycja Gniezno Mara-
tonu odbędzie się 10 marca 2024 
roku. poza królewskim dystan-
sem, ścigać się będzie można także 
w półmaratonie, który otrzymał od 
polskiego  Związku Lekkiej atlety-
ki rangę mistrzostw polski, a tak-
że w biegu na 5 km. rywalizować 
w różnych kategoriach wiekowych 
będą mogły również  dzieci i mło-
dzież. Zaplanowano także marsze 
nordic walking i konkursy dla naj-
młodszych. to sprawia, że i Gnieź-
nieński Maraton jest imprezą dla 
całych rodzin, integrując lokalną 
społeczność wokół idei zdrowego 
stylu życia.

– Zależy mi, by zorganizować 
bieg dla biegaczy – mówi patryk 
Bogucki, organizator i Gniezno 
Maratonu 2024, uczestnik 15 ma-
ratonów na całym świecie. – sam 
jestem biegaczem i wiem czego 
oni oczekują, chcę zainteresować 
każdego – od tych najbardziej wy-
trwałych, poprzez tych mniej wytre-
nowanych, dla których półmaraton 
to wyzwanie oraz dla tych, którzy 
chcą zacząć przygodę z bieganiem 
i przebiec 5 kilometrów. Będą też 
biegi dziecięce i dla młodzieży. Chcę 

zrobić dużą cykliczną imprezę, za-
interesować zawodników, którzy jak 
tu wystartują, to będą chcieli wracać 

co roku. trasa jest optymalna do 
biegania maratonu i optymalny jest 
też termin, który nie koliduje z inny-

mi biegami, a temperatura powinna 
być idealna dla maratończyków. 
idea Gniezno Maratonu zrodziła 

się z myśli, gdzie ja sam chciałbym 
pobiec maraton czy półmaraton na 
wiosnę? Dodam, że trasa będzie 
rekordowa. Marzy mi się zorganizo-
wanie najszybszego biegu w polsce. 

patryk Bogucki dodaje, że przy 
organizacji i Gniezno Maratonu 
otacza się profesjonalistami. są 
to m.in.: Jacek Kostrzeba i Jacek 
wosiek – najlepsi polscy trenerzy 
zawodowych biegaczy, Marcin Fu-
dalej – menedżer sportu, stanisław 
Lange – doświadczony specjalista 
w zakresie organizacji wydarzeń 
związanych z bieganiem, Leszek 
Hęś – prezes i trener LKs atleta 
Gniezno, który będzie pomagał 
przy biegach dziecięcych i mło-
dzieżowych, Jakub Cichocki – od-
powiedzialny za social media. Fa-
chowców współpracujących przy 
i Gniezno Maratonie będzie więcej, 
o czym organizator wydarzenia po-
informuje wkrótce.   

Dla maratończyków przygoto-
wano dwa warianty bogatych pa-
kietów: standard i Vip.

Zapisy: bit.ly/zapisygnieznoma-
raton. 

Zapisy na biegi dla dzieci i mło-
dzieży: bit.ly/zapisygmdzieci. Lech

Rekordowy I Gniezno Maraton
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– Jestem biegaczem i robię bieg dla biegaczy w bardzo dobrym terminie z optymalną trasą pozwalającą na 
bicie osobistych rekordów – mówi maratończyk patryk Bogucki, organizator i Gniezno Maratonu

reKLaMa
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